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Ročník 5
Leden 2019

Zastupitelstvo obce Luběnice v novém složení

Co nás čeká v roce 2019
V  první  polovině  tohoto  roku  proběhne  dlouho  očekávaná 

výstavba chodníku v úseku od obecního úřadu směrem na Sla-
tinice.  Realizaci  této  stavby  zdrželo  zdlouhavé  posuzování  žá-
dosti o dotaci,  jehož výsledek  jsme se dozvěděli až v polovině 
loňského roku. Výběrové řízení na zhotovitele proto proběhlo až 
koncem  léta,  kdy  již  většina  stavebních  firem  má  své  kapacity 
zpravidla  naplněny  až  do  konce  roku.  Nyní  bude  končit  nové 
výběrové řízení. Zahájení stavby očekáváme v jarních měsících. 

Na základě usnesení zastupitelstva z prosince budou podány 
žádosti o dotaci na  rekonstrukci místních komunikací. Žádosti 
budou směřovat tradičně na Olomoucký kraj (Program obnovy 
venkova) a na Ministerstvo pro místní rozvoj ČR (Podpora obno-
vy a rozvoje venkova). V prvním případě půjde o rekonstrukci 
místní komunikace Severní humna v úseku od budovy Mateřské 
školy po RD č.p. 53, ve druhém případě o rekonstrukci místní 
komunikace na parcelách č. 255/1, 272 a 258/1 (úsek mezi RD 
č.p. 43, 26, 27, 30 a 31) – místní komunikace na návsi v úseku od 
kaple po tenisové hřiště. Aby tyto dotační programy pro letoš-
ní  rok poměrně výrazně změnily  svoje podmínky. V závislosti 
na  posouzení  uvedených  žádostí  o  dotace  bude  zastupitelstvo 

Vážení spoluobčané,
všem z Vás chci popřát hlavně hodně zdraví, klid a méně sta-

rostí v roce 2019. Chci také poděkovat členům Sportovního klu-
bu, paní ředitelce a celému personálu mateřské školy, dobrovol-
ným  hasičům,  místostarostovi  a  všem  zastupitelům  za  pomoc 
při organizaci společenských akcí a za spolupráci v uplynulém 
volebním období. Děkuji  také všem z Vás, kteří  se  jakýmkoliv 
způsobem podílíte na zvelebování prostředí v naší obci.

Jan Blaho, starosta obce

obce  rozhodovat  o  pořadí  a  rozsahu  jejich  realizace.  Mezi  in-
vestiční  záměry  roku  2019  patří  i  zahájení  projekční  přípravy, 
jejímž  výsledkem  by  mělo  být  získání  stavebního  povolení  na 
rekonstrukci zbývajících místních komunikací v naší obci,  a  to 
včetně  návsi,  chodníků  a  parkovacích  stání.  Projektová  doku-
mentace,  jejíž  příprava  bývá  dosti  časově  náročná,  je  základ-
ním  předpokladem  pro  úspěšné  čerpání  dotačních  prostředků  
v dalších letech. V průběhu tohoto roku bychom rádi zrealizovali 
prodloužení obecního vodovodu v části obce od RD č. p. 169 až na 
konec parcely č. 89/59 (lokalita s výstavbou rodinných domů smě-
rem na Slatinice). Jde o část obce, kde vodovod chybí a vzhledem 
k výraznému kolísání hladiny podzemních vod v minulých letech 
by  mohlo  hrozit,  že  občané  této  části  obce  nebudou  mít  přístup 
k pitné vodě. Příprava na tuto stavbu bude pravděpodobně probí-
hat při stavbě chodníku na Slatinice.
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SK Luběnice v roce 2018
Fotbalisté Sportovního klubu Luběnice se na jarní část sezóny 

malé kopané připravovali na hřišti s umělým povrchem v Hně-
votíně.    Jarní soustředění proběhlo opět v Loučné nad Desnou 
a blízkém okolí. Kromě pilování  fotbalové  techniky v  tělocvič-
ně, byla příprava zaměřena na všeobecné pohybové dovednosti. 
Lyžovalo  se ve  středisku Kouty, v prostorách Penzionu Gól  se 
hrál  stolní  tenis,  squash  a  bowling.  Unavenějším  sportovcům 
přišel vhod i kulečník a šachy. Luběnický velmistr Michal Volt-
ner přislíbil, že v sezoně 2019 založí tradici simultánky v Loučné.  
Nedílnou  součástí  jarního  soustředění  bývá  i  příprava  progra-
mu na ples. Vzhledem k tomu, že největší úspěch mívají taneční 
vystoupení, rozhodli se pro něj  fotbalisti  i  tentokrát. Sportovní 
ples se konal v sobotu 24. března. Účast byla vysoká jako v po-
sledních  letech.  Taneční  soubor  v  čele  se  svým  sólistou  Jiřím 
Matiášem,  kterému  dnes  už  nikdo  neřekne  jinak  než  „Geňo“ 
(podle  jeho velkého vzoru Richarda Genzera), podali opět osl-
ňující výkon. Záznam vystoupení  je možné shlédnout na you-
tube pod názvem Sportovní ples Luběnice 2018. Týmu FC Lubě-
nice se v jarní části sezóny dařilo natolik, že postoupil z 3. Ligy 
skupiny  C  do  vyšší  soutěže  z  prvního  místa,  a  to  s  náskokem 

tří  bodů.  Z  přiložené  tabulky  dále  vyplývá,  že  měl    luběnický 
tým nejúspěšnější obranu ve skupině a ve střelecké úspěšnosti 
byl celkově třetí.  V průběhu léta se fotbalisté zúčastnili turnaje 
v Luběnicích, kde se ve finálovém zápase utkali s týmem FC Do-
centi. V základním hracím čase se nepodařilo ani jednomu týmu 
skórovat. V penaltovém rozstřelu měli pevnější nervy fotbalisté 
FC Luběnice a zaslouženě zvítězili. Dne 14. 8. se konalo přátelské 
utkání v kopané mezi Sokolem Těšetice a SK Luběnice. Přestože 
v tomto utkání spojili síly hráči FC Luběnice s hráči SB Luběnice 
a postavili velmi solidní jedenáctku, zápas skončil prohrou 3:1. 
Od sezony 2018/2019  je novým kapitánem  týmu FC Luběnice 
Pavel Šnajdr, kterému se střelecky nebývale daří. Týmu se v pod-
zimní části velice dařilo, střelecká produktivita a zejména vyni-
kající  výkon  brankáře  Marka  Byrtuse  vynesly  FC  Luběnice  na  
4. místo v 2. lize skupiny A. 

wZávěrem bych rád poděkoval našim fanouškům za přízeň, 
starostovi Janu Blahovi za podporu našich aktivit a spolupráci. 

   Petr Tarkowski, předseda klubu

3. LIGA skupina C   2017 - 2018

1.   FC Luběnice      26  139 : 64  41 postup       

2.   FC Holice        26  166 :100  38       

3.   Domino           26  146 :102  35       

4.   Rio de Blatec    26  133 : 94  35       

5.   Arsenal Loučany  26 130 :111 33       

6.   SK Holice        26  128 : 99  30       

7.   Real stars       26  122 : 94  30       

8.   Pošta            26  118 :106  29       

9.   Sigma Lutín      26  111 : 92  28       

10. FC Podlas        26  109 :106  27      

11. Tichej koutek    26  110 :150  14      

12. Ajax Pivodam 26       96 :139  13      

13. FC Alcatraz      26     60 :136       9      

14. Kaprodrom Klub 26     66 :241       0 sestup      

2. LIGA skupina A – podzim  2018

1.   Kovo Dřevo          13   92 : 43  21       

2.   Sokol Dubany 13   61 : 39  21       

3.   Bílá puma            13   67 : 39  20       

4.   FC Luběnice         13   48 : 43  17       

5.   Galacticos        13   50 : 48  15       

6.   P.balet 99 13   55 : 56  13       

7.   FC Loučany 13   61 : 43  12       

8.   United Players           13   61 : 45  12       

9.   Foxhunters       13   49 : 57  10       

10. Olpran          13   37 : 48    9      

11. FC Rataje          13   39 : 58   9

12. Lazce United      13   45 : 63   8

13. Kamerun     13 32 : 71    8

14. Elektro Ot.B          13   52 : 96     7

Hodové oslavy v Luběnicích – ukázka bojové techniky, soutěže pro děti, malování na obličej
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FC BUBLÁKOV v roce 2018
Začátkem března 2018 se tým SB Luběnice (později FC Bublá-

kov) přesunul do jarní části 4. ligy skup. B se skromnou vyhlíd-
kou odpoutat se od spodních míst tabulky. Což se úplně nevypl-
nilo a konec sezóny jsme ukončili na předposledním místě. (viz. 
tabulka 4.LIGA skupina B 2017-2018)

Směrodatnější však pro náš tým bylo to, že někteří naši hrá-
či se výkonnostně velmi zlepšili a řádně se zasloužili o získané 
body. Dalšími důležitými body této sezóny, mimo zlepšujících se 
hráčů, byla nízká marodka a početná docházka na většinu zápa-
sů, což nejenom ztužilo týmového ducha, ale i chuť účastnit se 
dalšího ročníku.

Koncem roku 2017 jsme si odsouhlasili nabídku od SK Lubě-
nice pořádat a organizovat Luběnické hody 2018, což odstarto-
valo náš tým k zapojení do kulturního dění v obci.

Průběh slavností započal volnějším pátečním odpolednem, kte-
rý nabídl letní kino, opékání špekáčků a posezení u kiosku. Poté 
následoval  „organizačně“  náročnější  víkendový  program.  Po  již 
tradičním  sobotním  Budíčku  započal  hodový  turnaj  v  malé  ko-
pané o pohár starosty obce, kterého se zůčastnilo osm družstev 
jak z nižších lig MF Olomouc, tak domácích a přespolních týmů. 
Turnaj proběhl ve velice přátelské atmosféře bez potyček či zakeř-
ných faulů na hřišti, což nejlépe zužitkoval vítězstvím domací tým 
FC Luběnice. Na večerní hudební produkci jsme pozvali mladou 
kapelu OLD SCHOOL z Lutína, která nás  i za chladného poča-
sí  a  menší  návštěvnosti  příjemně  překvapila  a  zábava  všechny 

uspokojila svým kvalitním hudebním vystoupením. Nedělní den 
slavností provázel bohatý program s výbornou účastí návštěvní-
ků u dětských her, přehlídce veteránů a ukázky výcviku psů. Od-
polední částí programu bylo profesionální vystoupení a hudební 
produkce  KAREL  GOTT  revivalu  v  podání  pana  Jana  Mlčocha, 
které trvalo až do divokých večerních hodin. Tímto bychom chtě-
li  za  celý pořadatelský  tým opět poděkovat všem pomocníkům 
a návštěvníkům za pomoc a podporu v prvním ročníku!

Nyní ale zpět k fotbalové činnosti. Po organizování luběnic-
kých Hodů a účasti na fotbalovém turnaji ve Slatinkách jsme ne-
zaháleli a trénovali na novou podzimní část sezóny 4. ligy skup. 
B. Tu jsme však již zahájili pod staro-novým názvem FC Bublá-
kov a připsali i nové hráče na soupisku. 

S těmito změnami a poctivou přípravou jsme odehráli 11 zápa-
sů s bilancí tři výhry, dvě remízy a šest proher. Po velice obětavé 
a bojovné práci jsme se umístili na 9. příčce tabulky. Chtěli bychom 
během jarní fáze ligy využít vyrovnanosti bodů (viz. tabulka Pod-
zim 2018) a posunout se alespoň do první poloviny tabulky.

Závěrem článku bychom chtěli poděkovat našim fanouškům 
a přátelům za jejich dosavadní podporu a popřát jim, ale i obča-
nům Luběnic, vydařený a úspěšný krok do Nového roku 2019.

Neposledně  bychom  Vás  chtěli  pozvat  na  další  Luběnické 
hody 2019, které budou opět v naší režii.  

Radim Bátěk

4. LIGA skupina B   2017 - 2018
1. Sokol Slatinky 26 137:74 37

2. F1 U Slávka 26 135:75 36

3. Hajduk Olomouc 26 112:61 36

4. FC Černovír 26 121:86 35

5. Bažanti 26 92:94 31

6. Hejčínští berani 26 97:76 29

7. SK Slatinky 26 83:78 28

8. Académica 26 123:93 25

9. Sokol Olšany 26 81:73 23

10. Zora club 26 70:107 20

11. FC Braník 26 56:114 17

12. FC Lutín 26 96:145 16

13. SB Luběnice 26 56:126 14

14. AC Jojo United 26 61:118   7

4. LIGA skupina B – podzim  2018

1. Académica 11 57:21 20

2. Bažanti 11 61:26 17

3. Sokol Slatinky 11 69:31 16

4. Darkside 11 43:40 11

5. FC Braník 11 32:40 11

6. Zora club 11 35:30 10

7. Sokol Olšany 11 37:39 10

8. AC Jojo United 11 33:46   9

9. FC Bublákov 11 37:44   8

10. Kaprodrom Klub 11 30:58   8

11. SK Slatinky 11 32:54   5

12. FC Lutín 11 26:63   5

Vítězný tým fotbalového turnaje – SK LuběniceUkázky veteránů
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Mateřská škola Luběnice v roce 2018  
Chodíme si po světě,
přes města a vesnice,
tahle se nám líbí moc,
jmenuje se Luběnice...

Úvodní slova písničky, kterou si zpíváme s dětmi, vyjadřuje 
to, čím Luběnice a  její školka pro děti  i dospělé, kteří k ní pat-
ří, znamená. Místo, kde je dobře, místo, které patří k životu nás 
všech, jedno z nejdůležitějších míst na světě pro děti v určitém 
období jejich života.

Mateřská škola má za sebou pátý rok svého nového provozu. 
Je naplněná do posledního možného místa a mnoho dětí se do 
MŠ při zápisu v květnu 2018 nakonec nedostalo. Stoupá zájem 
rodin  z  jiných  obcí  a  měst,  které  si  školku  v  Luběnicích  vybí-
rají pro její celkovou koncepci. Ať už jsou to prvky pedagogiky 
montessori, která se prolíná celým programem dětí, umístění bu-
dovy v krásných Luběnicích, kde se nabízí tolik možností k pro-
cházkám, sportovním aktivitám a akcím, které školka pořádá ve 
skvělé součinnosti s celou vesnicí. A věřím, že také díky přístupu 
všech zaměstnanců, kteří zde pracují.

Také v tomto roce tvoří pracovní kolektiv větší skupina. Jsou to 
tři asistenti pedagoga, kteří rozšířili řady pedagogických pracovní-
ků. Důvodem jsou děti, které potřebují svého asistenta. To umožňu-
je tzv. INKLUZE, kdy v roce 2016 byly novelou školského zákona 
stanoveny její podmínky. A tak se děti se speciálními vzdělávacími 
potřebami mohou společně vzdělávat spolu se svými vrstevníky.

Mateřská  škola  získá  na  základě  vyhodnocení  speciálního 
školského  poradenského  zařízení  finanční  prostředky  na  reali-
zaci vhodných opatření, která vedou k naplnění inkluze v MŠ. 
Jednak jsou to finanční prostředky mzdové pro asistenta dítěte 
a také na speciální pomůcky.

Inkluze je nová kvalita odlišná od integrace, spočívající v bez-
podmínečném akceptování speciálních potřeb všech dětí.

Velmi zjednodušeně by bylo možné říci, že předchozí integra-
ce, charakteristická pro 80. léta 20. století vyžadovala větší při-
způsobení dítěte škole, zatímco inkluze se víc snaží přizpůsobit 
vzdělávacímu prostředí dítěte.  

Samozřejmě její úspěšné prosazení závisí na celé řadě podmí-
nek. Za tu stěžejní je považována otázka financování a dále pak 

změnu v myšlení majoritní společnosti. V současné době v pod-
statě celá Evropa směřuje k inkluzi. 

Názory na inkluzi jsou rozporuplné. Za naši školku, kterou na-
vštěvují dvě děti s poruchou autistického spektra, mohu napsat, 
že inkluze u nás plní své poslání.  Chlapec je u nás již druhým 
rokem. Od počátku se mu dostalo laskavého přijetí a pochopení 
od dětí, a tak i on našel, stejně  jako děvčátko, které navštěvuje 
MŠ od tohoto roku, radost, která se pojí s docházkou do školky. 
Být se svými vrstevníky, zpívat, cvičit,  tančit, malovat, zvládat 
„úkoly“. U obou dětí dochází k velkým pokrokům. Děje se tak 
i proto, že funguje spolupráce všech. Tedy i rodin dětí, mateřské 
školy a odborných pracovišť. 

Také v tomto roce celý výchovně vzdělávací program mateř-
ské  školy  doplňovaly  divadla,  výchovně  vzdělávací  programy 
a akce v součinnosti s obcí.

Velmi často si vybíráme pro děti opakovaně programy a di-
vadelní  agentury,  které  se  nám  osvědčily.  Takže  mohu  napsat, 
že k nám přijeli s novým mikulášským představením opět skvělí 
herci Moravského divadla v Olomouci. A znovu také velmi ob-
líbený  program  SEMAFOR,  který  nabízí  magistrát  města  Olo-
mouce, kdy do MŠ přivezou odborní pracovníci mobilní doprav-
ní hřiště. Program MUZIKOHRÁTKY spojený s tancem a hrou 

Tablo 2018

Mikulášská besídka ve školce Šípky
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na intuitivní hudební nástroje. V rámci environmentální výuky 
k nám zavítal program z cyklu Děti na větvi. Děti se seznámi-
ly s životem žab a ježků, které měl lektor v programu opravdu 
živé. Zajeli jsme si na velký školní výlet do ZOO Vyškov, kde byl 
pro  děti  připravený  program  s  možností  zvířata  poznat  blíže, 
než ostatní návštěvníci.   

Ve spolupráci s hasiči a sportovci z obce jsme opět uspořádali 
akci „PÁLENÍ ČARODĚJNIC“, které navštěvuje každým rokem 
stejně jako „DÝŇOHRANÍ“ stále více dětí i dospělých.

V květnu už tradičně u příležitosti DNE MATEK vystoupily 
děti v kulturním domě.

Závěr  školního  roku  je  spojen  se  ZAHRADNÍ  SLAVNOSTÍ 
DĚTÍ, kde jsou slavnostně pasováni školáci.  Letošní pomyslnou 
třešničkou bylo profesionální kouzelnické vystoupení.

Pro všechny rodiče a přátele naší školky s nadšením děti na-
cvičily a zahrály v  listopadu příběh LEGENDA O SV. MARTI-
NOVI pod novou pergolou na zahradě MŠ, kterou máme díky 
velké pomoci pana místostarosty Martina Šnajdera. Patří mu za 
to poděkování. 

Adventní čas byl ve znamení už šestého JARMARKU LUBĚ-
NICKÉ ŠKOLKY. Zpívaly se koledy společně s dětmi z Dětské-
ho domova v Olomouci a bylo nabízeno opravdu úžasné zboží, 
které rodiny našich dětí pečou, vaří a vyrábějí někdy s velkým 
předstihem, třeba už od léta. Peníze, za které zboží prodají, vě-
nují  školce.  Za  ten  čas,  energii,  nápady  a  dary  rodičům  velmi 
děkujeme a moc si toho vážíme.

Vnímáme také to, že rodiče našich dětí se stávají lidmi, často 
i velkými přáteli, kteří se dokážou zastavit a sdílet, scházet se ve 
volném čase, což je v dnešní uspěchané době důležité nejen pro 
jejich děti. A pro nás doslova balzám pro učitelskou duši. Naše 
třídní  schůzky  místo  formálních  dvaceti  minut  trvají  přes  dvě 
hodiny. A pak se dějí takové krásné věci, jako je jarmark a další 
akce. Za to jim patří velký obdiv.

Na  závěr  roku  chci  poděkovat  za  stálou  přízeň,  podporu 
a spolupráci celým Luběnicím v čele s panem  starostou  Mgr. 
Janem  Blahem a jeho spolupracovníkům panu místostarostovi 
Martinu  Šnajderovi, zastupitelům a paní Ing. Janě Konrádové.

Zároveň děkuji svým kolegům paní učitelce Ireně Mrtvé, asi-
stentům pedagoga Mgr. Peterovi Markovičovi, Věře Čmielové, 
Ing. Zuzaně Vojtěchovské a školnici Marcele Janíkové za pracov-
ní nasazení, profesionalitu a laskavost, které věnují své práci.  

Přeji Vám všem opět ze srdce do nového roku štěstí a zdraví.

Radomíra Tylichová, ředitelka MŠ

Návštěva Moravského divadla z Olomouce

Narozeninová oslava

Kopání brambor

Vánoční jarmarkDýňohraní
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SDH Luběnice v roce 2018
Spoluobčané Luběnic, 
krátce  vás  chci  seznámit  s  činností  SDH  Luběnice.  Tradičně 

v lednu začínáme výroční schůzí, která se letos uskutečnila 20. 
ledna 2018, kde jsou informováni všichni členové i pozvaní hosté 
z vedení obce o výsledku hospodaření SDH, plánech na rok 2018 
a o problémech sboru. 

Dlouholetým  a  závažným  problémem  je  stálý  nedostatek  no-
vých členů, což se nejvíce projevuje při organizaci našich společen-
ských akcí. I když se naše obec rozrůstá, nejsou lidé ochotni ubrat 
kousek svého pohodlí a jako noví členové pomoci při činnosti naše-
ho sboru. Byla by opravdu škoda přerušit nebo úplně ukončit akce 
jako je stavění a kácení máje, které se nám podařilo po mnohaleté 
pauze obnovit. Při těchto akcích spolupracujeme s místní MŠ, která 
organizuje pro děti pálení čarodějnic a dětský den. Dopravní nehoda na návsi

Sběr železa

Balónková bitva

Pálení čarodějnic Stavba májky
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… Po-ma-lu…                                          
Tento  povel  často  slyším,  když  přichází psovod  se  psem  na 

výcvikovou hodinu na kynologický plácek v areálu Čističky od-
padních vod v Luběnicích. Majitel pejska, vehementně spěchají-
cího na plac, z toho v tu chvíli většinou moc nadšený není. Proto-
že dobře ví, že jeho úkolem je, mimo jiné, i ukázněný příchod. Já 
mám však z takového „malého zlobení“, ve skrytu duše, vlastně 
tak trošku radost... Je to známka toho, že se psi na práci se svým 
dvounohým parťákem těší a je to silnější než oni. A těší se proto, 
že ta „práce“ je od začátku vedena hlavně cestou pozitivní moti-
vace. Je pro ně hrou a zábavou. 

Uplynulý rok byl pro většinu pravidelných účastníku výcviku 
hlavně o „pilování“ cviků, které své psy v předchozích měsících 
naučili. U štěňátek jde nejvíce vidět každý pokrok. Milují každou 
chvilku s vámi. Všude vás následují. Jsou to takoví malí „šprti“. 
Za  odměnu,  ať  ve  formě  pamlsku,  nebo  kořisti  (v  podobě  ba-
lonku, peška, kůže..),  jsou ochotni udělat při správném vedení 
cokoli. Jak přijde období dospívání, máte pocit, že skoro vše za-
pomněli. Včetně svého jména . Ale když vytrváte a podaří se 
vám  udržet  mantinely  jejich  chování  tam,  kde  jste  je  původně 
nastavili, pak se zase vše vrátí do starých kolejí a můžete začít 
právě s tím „pilováním“. Tam už možná laik tolik pokroku ne-
vidí, ale všichni, kteří poctivě dochází na výcvikové lekce, dobře 
vědí, co je práce za každým zlepšením a zpřesněním provedení 
cviku. A jakou každý takový posun přináší radost.

Rocky, Sorbon

Charon Beru

Těším  se  na  každého  nového  zájemce  o  výcvik,  který  bude 
chtít rozšířit naše řady. Přístup ke každému týmu (člověk + pes) 
je individuální. S ohledem na plemeno a stáří pejska. Hodiny jsou 
pravidelně vyvěšovány na internetových stránkách obce Luběni-
ce, sekce Zájmová činnost a spolky, záložka Kynologické cvičiště.

Požár strniště u Luběnic

 Poslední akcí roku bývá již několik let také Burčákobraní.
Na jaře proběhl sběr železného odpadu, tímto děkujeme všem 

občanům i za malé množství této suroviny.
To, že je fungování SDH potřebné se ukázalo i během doprav-

ní nehody, která se stala v naší obci 1. prosince 2018. U nehody 
jsme byli jako první a poskytli jsme zraněným pomoc do příjez-
du profesionálních složek Integrovaného záchranného systému. 
Po odklizení havarovaných vozidel jsme provedli celkový úklid 
vozovky od úlomků a posypového materiálu.

Závěrem chci poděkovat zastupitelům obce a i všem členům 
SDH, kteří ochotně pomáhají při organizaci našich akcí. Všem 
spoluobčanům přeji hodně štěstí a hlavně zdraví v roce 2019.

František Šolc, starosta SDH Luběnice
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Minulý rok jsem byla opět jedním z pořadatelů dalšího roční-
ku mezinárodního závodu v Mondioringu v Mohelnici. Pozvali 
jsme rozhodčí ze Švédska paní Emmu Svensson, která se měsíc 
před  touto  akcí  stala  mistryní  světa  v  Mondioringu.  Což  nám 
jen potvrdilo dobrou ruku ve výběru. Předchozí ročník závodu 
byl velmi úspěšný a byl o něj mezi soutěžícími velký zájem. Ale 
tento ročník 2018 nás překvapil již na začátku. V lednu jsme zve-
řejnili termín, propozice a spustili možnost přihlašování. Během 
pár dnů se nám zaplnila startovní listina a my už na startu mu-
seli řešit úpravu programu, abychom mohli přijmout maximum 
soutěžících.  

Zvolili  jsme téma Cirkus a tak jsme se mohli při přípravách 
náležitě  „vyřádit“.  V  ringu  (závodní  plocha)  jste  mohli  vidět, 
mimo maringotek, klaunů, koní, lachtanů, opic a dalších cirku-
sových prvků, třeba zebru na koloběžce. 

Zebra na koloběžce

Trio figurantů z Čech,  Itálie a Polska se ukázalo,  jako velmi 
sehraný tým a přispěli k této show se vším všudy. Figurant musí 
být vždy nestranný, nikdy nesmí psovi způsobit bolest a musí se 
chovat tak, jako by nebyl chráněn oblekem.

Obrana psovoda

Jelikož  k  cirkusu  neodmyslitelně  patří  klaun  a  ke  klaunovi 
červený  nos,  napadlo  nás,  že  bychom  se  mohli  spojit  s  nada-
cí  Konto  Bariéry  a  propojit  tento  projekt  s  naší  soutěží.  Setka-
li  jsme se osobně se zástupci  této organizace v  jejich kanceláři 
v Praze a slovo dalo slovo. Výtěžek jsme však chtěli směřovat na 
někoho konkrétního. Aby všichni, kteří zakoupí klaunský nos, 
věděli, komu příspěvkem pomohou. Ve volbě jsme dostali vol-
nou ruku. Oslovili jsme tedy rodinu z našeho regionu a sbírku 
zorganizovali  pro  15-tiletou  Barborku  z  Lutína.  Její  předčasné 

narození zapříčinilo několik závažných zdravotních problémů. 
Kvůli nim zůstává Barunka mentálně na úrovni půlročního dí-
těte, navíc s diagnózou dětské mozkové obrny, což vyžaduje ze 
strany rodičů celodenní péči. Musím říci, že mne překvapilo, jak 
nesnadnou „disciplínou“ dobročinnost je. Přesto se nám poda-
řilo  vybrat  přes  10  tis.  korun,  kterými  tak  jsme  alespoň  mohli 
přispět na bezbariérový vstup do panelového domu, ve kterém 
Barunka bydlí.  

Zadržení při útěku se střelbou, Palisáda

Odmítání potravy
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  Útok zepředu s holí

V  průběhu  roku  2018  jsme  byli  požádáni  o  několik  ukázek 
výcviku,  vystupovali  jsme  v  rámci  Dětských  dnů  v  Mohelnici 
a Šternberku. Naše ukázka mondioringu byla opět součástí pro-
gramu akce Farmy Horní Loděnice. V létě jsme byli s mým mu-
žem spolupořadateli dvoudenního závodu agility v Prostějově. 
A společně s Pavlem Vychodilem jsme připravili na podzimním 
setkání krátkosrstých kolií z celé republiky obranářské odpole-
dne.

Na Luběnických hodových slavnostech 2018 jste mohli vidět 
kynologický sport agility (psí sport, při kterém pes dle pokynů 
psovoda  překonává  sérii  překážek)  a  také  ukázku  dogdancin-
gu  (pes  pod  vedením  psovoda  provádí  v  rytmu  hudby  různé 
cviky a triky). Snažila jsem se vybrat mix plemen, díky němuž 
jste se mohli přesvědčit, že pro týmovou práci psovoda se psem 
není důležitá velikost ani stáří čtyřnožce. Mohli jste tak sledovat 
šikovnost čivavy, dobrmana, belgického ovčáka malinois a krát-
kosrsté kolie, jak dospělé, tak 4 měsíce starého štěňátka.

Tutu, Jenny

Slalom, Diesel

Na příští rok chystáme již 4. ročník závodu v Mondioringu. 
Bude probíhat opět v Mohelnici, v termínu prodlouženého dub-
nového velikonočního víkendu a rozhodčí budou tentokrát dva. 
Jeden z Belgie a druhý z České republiky. Téma se tentokrát na-
bídlo  tak  trošku samo – Velikonoce. Všichni  jste na  tuto show 
srdečně zváni! Slibuji, že se bude opět na co dívat.

Petra Harantová Helešicová
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Informace z knihovny
Milé čtenářky, milí čtenáři,

po dlouhých 16 letech jsem se rozhodla ukončit svoje působení v luběnické knihovně. Nebylo to pro mne jednoduché rozhod-
nutí.

Šestnáct roků každé pondělí jsem se s Vámi potkávala. Nešlo vždy jen o půjčování knih, ale také o příjemné setkávání a popo-
vídání si. Ale tak to už v životě chodí, něco končí a něco nového začíná.

Knihovna bude pokračovat dál, ale už s novou knihovnicí paní Janou Konrádovou. Milé čtenářky a čtenáři, nejen Vám přeji 
v novém roce 2019 především zdraví, spokojenost a rodinnou pohodu. Těším se, že se s Vámi budu potkávat při jiné příležitosti.

Lenka Blahová

Matěj Popelka v roce 2018
Už v zimní přípravě na sezónu mi chyběla motivace ke kva-

litnímu tréninku. Možná to bylo tím, že jsem si v roce 2016 splnil 
sen - cíl a stal se mistrem světa.  Možná tím, že jsem se rok před 
tím připravoval na maturitu a k přijímačkám na vysokou a  to 
se stalo na čas mou prioritou... Chodil jsem sice mimo kolo i do 
posilovny, ale nebylo to úplně ono. Prvních pár závodů jsem na 
kole necítil tak, jak bych si přál. Dělal jsem spousty malých chyb, 
které mě stály né moc dobré umístění v závodech. Ale nevzdal 
jsem  to  a  snažil  se  na  sobě  pracovat.  Druhá  polovina  závodní 
sezóny byla o něco lepší. Na kole jsem se cítil líp. Dá se říct, jako 
bych našel svoji starou dobrou formu… Výsledky na závodech 
se také zlepšovaly. Pomalými krůčky jsem se přibližoval ke stup-
ním vítězů. Před sebou měl už poslední závod sezóny - prestižní 
závod na akci Sport Life v Brně (10.11.2018), na který jsem se po-
ctivě připravil, a v duchu jsem doufal, že bych mohl ukončit rok 
2018 na bedně. Od startu do závodu jsem se na kole cítil přímo 
perfektně, co jsem chtěl, to se povedlo… Neudělal jsem žádnou 
chybu a díky tomu se mi tento závod podařilo vyhrát. 

Nyní se opět plně věnuji studiu a zimní přípravě v posilovně...
Přeji všem pohodový rok 2019.

Matěj Popelka

Matěj Popelka během roku 2018
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Šampioni z Luběnic
Drobné ptactvo, především papoušci jsou velmi živí a spole-

čenští  malí  tvorové,  obratní  letci  rychlí  jako  šíp.  Zářivě  barev-
ným peřím nás malé druhy okouzlí stejně jako ty velké. Většina 
druhů papoušků je monogamní, což znamená, že každý jedinec 
vyhledává úzký svazek s partnerem opačného pohlaví, kterému 
zachovává  celoživotní  věrnost.  Někdy  tímto  partnerem  může 
být i jedinec stejného pohlaví nebo jiného druhu, za náhradního 
partnera si může papoušek dokonce vybrat i člověka. Bez pád-
ného  důvodu  bychom  nikdy  neměli  stálé  partnery  oddělovat, 
ptáci by pak mohli trpět i letargií.  

Jedním z chovatelů v Luběnicích je Roman Šolc, který se pa-
pouškům věnuje od svých patnácti let. Do jeho chovu patří jak 
drobnější andulky, tak i větší papoušci jako např. Rosely Pennan-
tovy, kteří patří k jeho nejoblíbenějším. Dle jeho slov na této zá-
libě nelze vydělat, naopak jeho cílem je mít vyrovnaný rozpočet, 
toho  nejlépe  dosáhne  tím,  že  chová  frekventovanější  typy  pa-
poušků, které se dobře prodávají na burzách. Výdělek z prodeje 
mladých kusů mu pokryje krmení svého chovu na celý rok.

Zajímavostí je, že se Roman dříve vůbec nezúčastňoval žád-
ných  výstav  ani  soutěží,  zároveň  není  ani  členem  žádné  orga-
nizace, vše dělá jen pro radost. První místní výstavy se tak zú-
častnil  až  letos  na  přelomu  září  a  října  v  Litovli,  kde  dle  jeho 
slov nečekaně obdržel první místo za nejlepšího samce andulky. 
Zájem o jeho exempláře byl tak vysoký, že téměř všechny kusy 
na výstavě prodal.

Všechny kusy chová celoročně ve venkovních voliérách, není 
potřeba jim dávat žádné speciální krmivo, ke krmení hojně vyu-
žívá darů zahrady, jeho papoušci sní téměř vše, co jim ze zahrady 
přinese, nejvíce však mají rádi, když dostanou strouhanou mr-
kev. V zimních měsících není ptactvo příliš aktivní, proto se nej-
více těší na letní měsíce, kdy si může sednout na zahradu a v kli-
du  hodiny  pozorovat  chování  jednotlivých  párů  svého  chovu, 
sleduje, jestli některé kusy nejsou agresivní k mladým ostatních 

párů  nebo  naopak  jestli  se  jednotlivé  mladé  páry  k  sobě  mají, 
pokud totiž nemají do dvou let žádné mladé, nevyplatí se tyto 
papoušky dále chovat a nabídne je následně jiným chovatelům

Chovem andulek se zabývá i Vladimír Vrba, shodou okolností 
i on obdržel  jako Roman ocenění, tentokráte ovšem za nejlepší 
samici  andulky  na  stejné  výstavě  v  Litovli.  Úspěchy  ale  tento 
chovatel sbírá především za svoje belgické obry, kteří tvoří větši-
nu jeho rozsáhlého chovu. Však také s těmito králíky letos získal 
titul šampiona a zároveň mistra na klubové výstavě – speciálce 
v Žilině. Stejně tak obdržel v září ocenění mistra za bílé belgické 
obry i na celostátní výstavě mladých králíků v Olomouci. I přes 
to,  že  se  letos  velmi  dařilo,  nelze  rok  2018  označit  za  ideální. 
Úmorná vedra, která panovala téměř od začátku jara do pozd-
ního podzimu neumožňovala našemu chovateli zúčastnit se více 
výstav a soutěží. Zvláště větší králíci nesnášejí příznivě vysoké 
teploty a následně jim trvá 4-8 týdnů než zregenerují a mohou se 
následně zúčastnit další výstavy.

I v letošním roce, stejně jako v minulém, se Vladimír zúčastnil 
klubové výstavy belgických obrů v Hamburku. Jeho cílem bylo 
rozšíření své sbírky o nové jedince z cizích zahraničních chovů. 
Kromě výstavy v Hamburku ještě navštívil i výstavu drobného 
ptactva, králíků a drůbeže v Lipsku. Tentokráte s cílem rozšířit 
chov Dailenárů. Díky tomuto plemenu musí jezdit nakupovat do 
zahraničí, jelikož v našich podmínkách není tento druh dostateč-
ně prošlechtěn. Naopak pokud se bavíme o prodeji králíků, tak 
ceny se v našich končinách pohybují tak nízko, že se spíše králí-
ka vyplatí prodat na maso než jinému chovateli. Ovšem někdy 
udělá  i on výjimku a nějaký kus prodá do Polska nebo Ruska, 
obchodníci z těchto zemí jsou totiž schopni nabídnout mnoho-
násobně lepší peníze. Možná je to tím, že chovatelé v těchto des-
tinacích bývají dokonce i dotováni ze strany státu. 

 Tomáš Körner

Belgický obr

Ukázky z chovu drobného ptactva Romana Šolce
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Změny v obecně závazných vyhláškách obce od 1. 1. 2019

Na posledním veřejném zasedání zastupitelstva obce v pro-
sinci  byly  mimo  jiné  projednávány  a  schváleny  změny  u  čtyř 
obecně závazných vyhlášek („OZV“)

Obecně  závazná  vyhláška  č.  1/2018  o  místním  poplatku  ze 
psů mění ve článku č. 6, který se týká splatnosti poplatku. Po-
platek ze psů je nově splatný nejpozději do 31. března pří-
slušného kalendářního roku, výše poplatku se nemění. Cílem 
této  změny  je  sjednotit  termín  splatnosti  poplatku  za  psa  a  za 
komunální odpad. Občané, kteří tyto místní poplatky platí osob-
ně na obecním úřadě (a těch je stále ještě většina), mohli zaplatit 
oba dva poplatky zároveň při jedné cestě na úřad. Druhá změna 
této vyhlášky se týká osvobození od poplatku, což řeší doplněný 
nový článek č. 7. Od poplatku ze psů je nově osvobozen držitel 
psa, kterým je osoba nevidomá, bezmocná nebo osoba s těžkým 
zdravotním postižením (držitel průkazu ZTP/P). Osvobození se 
vztahuje i na osoby provádějící výcvik psů určených k doprovo-
du  uvedených  výše  uvedených  skupin  občanů,  dále  na  osoby 
provozující útulek zřízený obcí pro ztracené nebo opuštěné psy 
nebo  osoby,  kterým  stanoví  povinnost  držení  a  používání  psa 
zvláštní právní předpis (např. zákon o myslivosti).

Obecně závazná vyhláška č. 2/2018 kterou se stanovují pra-
vidla pro pohyb psů na veřejném prostranství v obci Luběnice, 
je zcela nová a nahrazuje původní vyhlášku z roku 1999 o ome-
zujícím  opatření  k  zabezpečení  místních  záležitostí  veřejného 
pořádku. Uvádíme zde doslovné znění nejdůležitějšího článku 
č. 1 této vyhlášky:

Čl. 1

Pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství

1) Stanovují se následující pravidla pro pohyb psů na veřejném pro-
stranství v obci:

a) na veřejných prostranstvích v obci, vyznačených v příloze 
k této vyhlášce na mapce, je možný pohyb psů pouze na vo-
dítku,

b) na veřejných prostranstvích v obci, vyznačených na mapce 
v příloze k této vyhlášce, se zakazuje výcvik psů,

c) zakazuje se volný pohyb psů na sportovištích a dětském hřišti 
vyznačených na mapce v příloze k této vyhlášce s výjimkou ukáz-
ky výcviku během Hodových oslav.

2) Splnění povinností stanovených v odst. 1 zajišťuje fyzická osoba, 
která má psa na veřejném prostranství pod kontrolou či dohledem. 

3) Fyzická osoba, která má psa na veřejném prostranství pod kontro-
lou či dohledem, je povinna po svém psovi odstranit exkrementy 
z veřejného prostranství.

Cílem  této  vyhlášky  je  především  zajistit  čistotu  veřejného 
prostranství a bezpečnost v obci. V praxi jde však pouze o to, aby 
osoby  venčící  své  psy,  dodržovaly  základní  pravidla  při  jejich 
venčení – mít psa na vodítku, uklízet po svém psovi a nepouštět 
jej na sportoviště a na místa, kde si hrají děti. 

V závěru loňského roku byly na několika místech v obci in-
stalovány  dva  typy  odpadkových  košů.  Odpadkové  koše  kru-
hového půdorysu rozmístěné spíše ve středu obce, slouží spíše 
k odkládání drobného komunálního odpadu. Odpadkové koše 
oválného  půdorysu  se  nacházejí  spíše  na  okrajových  místech 
obce (u cyklostezky a polních cest), kudy často procházejí „pejs-
kaři“. Součástí těchto košů jsou schránky se sáčky na psí exkre-
menty. Věříme, že i toto opatření přispěje k větší čistotě veřejné-

ho prostranství a přiměje majitele po svých psech uklízet. 
Největší změnou obecně závazné vyhlášky č. 3/2018 o míst-

ním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepra-
vy,  třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních  odpadů  je 
změna sazby poplatku za tzv. „popelnice“ (komunální odpad). 
Nově bude občan obce platit 450,- Kč ročně za komunální od-
pad, občané starší 70 let budou platit 350,- Kč ročně. Ke zvýšení 
tohoto místního poplatku došlo po více, než 13 letech. Bylo nut-
né reagovat na zvyšující  se ceny za odvoz a  likvidaci odpadů. 
Tento stav, který postihl i ostatní obce, je mimo jiné způsoben ne-
dostatkem pracovníků, zvyšujícími se mzdovými náklady a také 
situací na evropském/světovém trhu s odpady. V této souvislos-
ti také zastupitelstvo rozhodlo o ukončení dlouholeté spolu-
práce s Technickými službami města Olomouce a.s. a o vypsá-
ní výběrového řízení na nového poskytovatele služeb odvozu 
a likvidace odpadů z naší obce. S největší pravděpodobností 
bude od 1. dubna 2019 v Luběnicích působit nový dodavatel 
těchto  služeb.  Na  konci  Luběnického  MIXU  proto  naleznete 
rozpis  termínů odvozu odpadů pouze do konce března. O vý-
sledku výběrového řízení a nových termínech odvozu odpadů 
(duben – prosinec 2019) Vás budeme informovat v průběhu břez-
na.

Novinkou  v  obecně  závazné  vyhlášce  č.  4/2018  o  stanovení 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a od-
straňování komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpa-
dem na území obce Luběnice je rozšíření systému sběru odpadů 
o možnost odevzdávání jedlých olejů a tuků. Povinnost zajistit 
celoročně místa pro oddělené soustřeďování jedlých olejů a tuků 
budou mít všechny obce až od 1. ledna 2020, kdy nabyde účinnost 
příslušné ustanovení vyhlášky č. 210/2018 Sb. Sběrné nádoby na 
jedlé oleje a tuky budou umístěny na tenisového hřiště a u obec-
ního úřadu v průběhu měsíce února (po výrobě a dodání). Jejich 
barva bude černá s oranžovým víkem a otvorem pro vhoz. Nove-
lizace zmíněné vyhlášky přinese ve druhé polovině roku i další 
novinku,  a  to  celoroční  sběr  biologicky  rozložitelného  odpadu. 
Každá obec bude muset zajistit sběr bioodpadu i v zimním obdo-
bí, tedy od 1. listopadu do 31. března. V tomto období bude mož-
né přizpůsobit nastavení četnosti sběru bioodpadu klimatickým 
podmínkám a množství produkovaného bioodpadu. O nastavení 
režimu sběru bioodpadu v tomto období Vás budeme informovat 
v podzimních měsících současně s aktualizací vyhlášky.

Všechny tyto obecně závazné vyhlášky v plném znění najdete 
na elektronické úřední desce obce, popřípadě je možné se s nimi 
seznámit v kanceláři obecního úřadu. 

Jan Blaho, starosta obce

Nové odpadkové koše
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Luběnice bez obchodu !!??
….ano, i taková může být od 1. dubna realita v naší obci. Na 

konci loňského roku se totiž současná nájemkyně paní Jana Vi-
tonská po více, než 4  letech samostatného působení v Luběni-
cích, rozhodla dále nepokračovat a k 31. březnu 2019 podnikání 
ukončit. 

Budova č. p. 141, ve které je prodejna umístěna, patří do ma-
jetku obce Luběnice.  O dalším využití prostoru prodejny bude 
proto rozhodovat zastupitelstvo obce. Nabízejí se v podstatě tři 
základní scénáře, jak postupovat dál.

Pronájem (převzetí) prodejny.  Pronájem  prodejny  (nebo  její 
převzetí)  za  účelem  provozování  prodejny  se  smíšeným  zbožím 
je z našeho pohledu nejlepší variantou. Obchod by zůstal s větší-
mi  či  menšími  změnami  zachován  ve  stávající  podobě  a  byla  by 
tak zajištěna dostupnost základních potravin v obci. Abychom ale 
mohli prodejnu pronajmout, musí o ni mít nejprve někdo zájem, 
což samozřejmě platí i v případě převzetí prodejny sdružením vel-
koobchodních  dodavatelů,  skupinou  maloobchodních  prodejen, 
družstvem apod. A právě  to  je zatím největší problém. Oslovené 
společnosti (např. Qanto, CBA, Jednota Havlíčkův Brod) naši pro-
dejnu převzít a provozovat nechtějí. Důvodem  je předpokládaný 
malý obrat prodejny a také její malá prodejní plocha, která fakticky 
nejde výrazněji rozšířit. Pravděpodobnější spíše je, že by o náš ob-
chod mohl projevit zájem živnostník přímo z Luběnic nebo nejbliž-
šího okolí. V takovém případě by nastala změna pouze v osobně 
nájemce a zřejmě i nabízeného sortimentu zboží. Informace o na-
bídce pronájmu naší prodejny bude v nejbližších dnech zveřejněna.

Obec sama provozuje prodejnu.  Varianta,  kdy  by  provoz 
prodejny převzala a zajišťovala obec, by přicházela v úvahu ve 
chvíli, kdyby o provoz či převzetí prodejny neměl za žádných 
podmínek nikdo zájem. Z pohledu obce však jde o výrazně méně 

výhodné řešení. Pokud by totiž prodejnu provozovala samotná 
obce, nelze počítat s příjmem z nájemného. Naopak z obecního 
rozpočtu by navíc byly hrazeny náklady na elektřinu a topení. 
Nevýhodou by bylo  i  zvýšení administrativní náročnosti účet-
nictví obchodu - změna způsobu účtování a vznik nové daňové 
povinnosti plátce DPH pro obec. Dále by bylo nutné zajistit no-
vého zaměstnance obce, zodpovědnou osobu, která by prodejnu 
řídila,  starala  se  o  objednávky  zboží,  doplňování  zboží,  úklid, 
zkrátka o vše, co je s provozem prodejny spojeno. Sehnat někoho 
takového  v  dnešní  době  by  podle  mého  názoru  vůbec  nebylo 
jednoduché i proto, že plat nového zaměstnance by se do značné 
míry odvíjel od tržeb prodejny. Domnívám se, že pokud by byl 
provoz prodejny ztrátový a obec by jej musela výrazněji dotovat, 
nebyl by tento stav dlouhodobě udržitelný. Nezbytným předpo-
kladem této varianty zůstává získání vhodné osoby na prodejnu.

Uzavření prodejny. Dvěma slovy „nejhorší varianta“. V obci 
by nebyla zajištěna jedna z nejzákladnějších služeb - dostupnost 
základních potravin. Úplně všichni bychom museli potraviny na-
kupovat pouze v prodejnách sousedních obcí, městských super-
marketech apod. Pro občany, kteří zde nenakupují vůbec nebo jen 
výjimečně (např. jen pečivo), by se nic zásadního nezměnilo. Pro 
ostatní  by  uzavření  prodejny  znamenalo  problém.  Zejména  ně-
kteří naši nejstarší nebo zdravotně znevýhodnění spoluobčané by 
byli odkázáni na dovoz základních potravin od členů rodiny, sou-
sedů. Částečným řešením by mohla být pojízdná prodejna, která 
do naší obce přijíždí v úterý a ve čtvrtek. Ta však přiváží pouze 
pečivo. O působení pojízdné prodejny s ostatními základními po-
travinami v našem okolí nemáme informace. 

Prodejní plochu luběnického obchodu je možné za cenu men-
ších stavebních úprav zvětšit ze současných cca 31 m2 na cca 45 

Poplatky

Termíny úhrady poplatků v roce 2019

1. 3. – 31. 3. 2019 místní poplatek za komunální odpad – 450 Kč na osobu ročně (úlevy a osvobození dle  
   čl. 6 obecně závazné vyhlášky č. 3/2018). Pro občany, kteří v tomto roce dosáhnou 70  
   a více let věku, platí sazba 350 Kč za osobu.

1. 3. – 31. 3. 2019 místní poplatek za psa ve výši 100 Kč, za každého dalšího psa 150 Kč. 
   (Poplatek za psa bude nově hrazen ve stejném měsíci, jako poplatek za   
   komunální odpad - BŘEZEN)

1. 8. – 31. 8. 2019 poplatek za vypouštění odpadních vod (stočné) na rok 2019 činí 1100 Kč na osobu ročně.

Poplatek může být hrazen v hotovosti nejlépe v úřední dny v kanceláři Obecního úřadu Luběnice. Stejně tak je 
možné využít bezhotovostní převod na účet obce č. 1814213309/0800. Variabilní symbol je číslo popisné. Částku 
je nutné zaslat v příslušné výši a včas (základní, případně snížená sazba poplatku vynásobená počtem osob přihlá-
šených na jedno č. p. apod., analogicky u poplatku za psy).



15

Ročník 5 / Leden 2019

m2. V případě potřeby  je rovněž možné upravit zázemí obcho-
du – skladovací prostory, které byly bohužel předchozím vlast-
níkem budovy řešeny nevhodně. Kdyby se našel někdo, kdo by 
měl  zájem  náš  obchod  provozovat,  lze  samozřejmě  uvažovat 
o nastavení výše nájmu, ale také o spolufinancování nákladů na 
energie a internet. Vše je otázkou jednání a případné dohody.

Nebude-li to opravdu nutné, naše prodejna se zavírat nebude. 
Jménem zastupitelstva obce Luběnice Vás chci proto tímto požá-
dat o pomoc. Pokud by měl někdo z Vás, občanů Luběnic, zájem 

o provozování obchodu nebo o řízení prodejny (za předpokladu, 
že by  jej obec provozovala), ozvěte se prosím na níže uvedený 
kontakt. Stejně tak budeme rádi, když se o této možnosti zmíníte 
mezi svými známými, kolegy, kamarády. 

Podrobnější informace poskytne starosta obce po domluvě na 
tel. čísle +420 732 636 298 nebo e-mailu starosta@lubenice.cz
  

Jan Blaho, starosta obce

Půdorys budovy č.p. 141 s vyznačením prostoru prodejny a skladovacích prostor
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Ohlédnutí za rokem uplynulým rokem

Již  v  závěru  roku  2017  byly  zahájeny 
přípravné  práce  na  plánované  akci  „Lu-
běnice – stavební úprava vNN, kNN“. In-
vestorem byla společnost ČEZ Distribuce 
a.s., realizaci prováděla společnost MSEM a.s. Stavba probíhala 
s přestávkami a různými zdrženími skoro celou první polovinu 
roku 2018. Bohužel musím konstatovat, že spolupráce se společ-
ností MSEM a.s. vůbec nebyla jednoduchá, což bylo asi nejvíce 
vidět na konci stavby. Kmenoví pracovníci firmy se z časových 
důvodů museli přesunout na podobnou stavbu do Ústína a na 
dokončovací práce zde zůstali najatí a ne vždy zcela „způsobilí“ 
pracovníci jiných firem. 

Až na úsek kolem tenisového hřiště, kde došlo pouze k výmě-
ně starých sloupů včetně kabelu za nové, bylo v celé obci ulože-
no vedení NN do země. Toto opatření znamená výrazné snížení 
poruchovosti  místní  sítě  NN  způsobené  povětrnostními  vlivy, 
dopravními nehodami, ale také zjednoduší např. výměnu střešní 
krytiny u rodinných domů. Velkým přínosem je podle mého ná-
zoru i efekt odstranění několika desítek starých sloupů s mnoha 
dráty (v některých případech i ze soukromých pozemků) a zko-
rodovaných  střešníků.  Veřejné  prostranství  obce  se  tímto  pod-
statně „vyčistilo“, což může při pohledu z okna posoudit každý 
sám. 

Souběžně s ukládáním kabelového vedení NN do země pro-
bíhala  také  rekonstrukce veřejného osvětlení a  obecního  roz-
hlasu,  jejichž vzdušné vedení bylo také uloženo do země. Tuto 
stavbu realizovala firma Elektro Flexi s.r.o. z Lutína, investorem 
byla naše obec. Postupně byly vyměněny všechny původní slou-

py veřejného osvětlení a staré ampliony byly nahrazeny novými. 
V  některých  částech  obce  vedení  NN  a  veřejného  osvětlení  již 
bylo  do  země  uloženo  z  dřívější  doby  a  stavba  se  těchto  částí 
obce netýkala. Podél hlavní komunikace v obci zůstalo 7 původ-
ních sloupů veřejného osvětlení, které byly nově natřeny. Jejich 
výměna  je plánována v průběhu příštích  let. Bude dále možné 
kdykoliv vyměnit samotná svítidla za dražší, ale úspornější LED 
svítidla téměř bez zásahu do chodníků a výkopových prací. To 
bude však záležet na finančních možnostech obce.
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V letních měsících proběhla oprava kamenného kříže u silnice 
na Rataje, poslední sakrální stavby v majetku naší obce, kterou bylo 
potřeba co nejdříve opravit. Dotace na tuto akci z Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR dosáhla 70 % celkových uznatelných výdajů. Kříž 
bylo potřeba kompletně rozebrat a po vstřícné dohodě s původním 
vlastníkem protějšího pozemku panem Zdeňkem Šoustalem a obcí 
Těšetice jej přemístit o cca 15 m na protější stranu. Okolo kříže tak 
vznikl dostatečně velký prostor v majetku obce Těšetice, který  jej 
mimo  jiné  chrání  před  poškozením  zemědělskými  stroji.  Rovněž 

pro projíždějící automobily  je  toto řešení bezpečnější  (kříž byl od 
silnice vzdálen původně jen o něco více, než 1 m).

Restaurátor  pan  Milan  Dofek,  který  opravu  kříže  prováděl, 
mimo jiné vyráběl kompletně novou středovou část kříže, vymode-
loval reliéfy postav, zpevňoval zvětralé části kamene apod. Kolem 
ošetřeného  a  opraveného  kamenného  kříže  datovaného  do  roku 
1877 byly ve finále vysazeny 3 lípy a do budoucna zde bude odpo-
činkové místo na cyklotrase. V této souvislosti je vhodné zmínit, že 
během loňského roku se obci Těšetice podařilo ve věci budoucí cyk-
lostezky spojující Luběnice a Rataje získat dva ze tří potřebných po-
zemků. Vlastníka posledního potřebného pozemku v délce cca 80 m 
bohužel zatím nikdo nedokázal přesvědčit k odprodeji nebo výměně.

Koncem  srpna  jsme  z  Ministerstva  pro 
místní rozvoj ČR obdrželi dokument „Regis-
trace akce“, který odstartoval další  fázi pří-
prav na zahájení opravy místní komunikace 
Do Důlků (úsek od rodinného domu č.p. 48 
po dům č.p. 132). Naše žádost o poskytnutí 
dotace ve výši 50 % celkových uznatelných 
výdajů na tuto akci nebyla v první vlně hod-
nocení  vybrána,  proto  jsme  ani  nepočítali 
s tím, že budeme nakonec vybráni. Výběro-
vé řízení vyhrála firma SKANSKA a.s., kte-
rá  zahájila  stavební  práce  v  polovině  října. 
V  rámci  této  stavby  byla  opravena  místní 
komunikace,  napojeny  vjezdy  k  vedlejším 
nemovitostem, vybudováno parkovací stání 
pro  4  osobní  automobily,  chybějící  kanali-
zační a vodovodní přípojky a část chodníku. 
Stavba byla zkolaudována 6. prosince.

Od 30. srpna byla zahájena i rekonstrukce 
části krajské  silnice  III/44814 v úseku mezi 
obcemi Luběnice a Lutín. Vzhledem k cha-

rakteru stavby byl tento úsek pro motorová vozidla úplně uzavřen. 
Objízdná trasa po dobu stavby vedla přes Slatinice, což mnohým 
z nás komplikovalo život. Výsledkem tříměsíční stavby je nový po-
vrch silnice včetně dopravního značení, zpevněné krajnice a vyčiš-
těné příkopy. Nutno dodat, že novou podobu silnice po opravě si 
mnozí z nás představovali trochu jinak. Investorem stavby a vlast-
níkem silnice je však Olomoucký kraj. 

Oprava mnohem více poškozeného úseku stejné silnice mezi Lu-
běnicemi a Ratajemi bude realizována nejdříve v průběhu roku 2020.

V závěru roku byla zpevněna a srovnána 
cesta k rodinnému domu č.p.  28 (Spálenec), 
což  jistě uvítali  jeho obyvatelé. Úprava  této 
cesty,  která  pravděpodobně  nikdy  nebude 
mít parametry standartní místní komunikace 
(asfaltový povrch, obrubníky), usnadní spo-
jení domu č.p. 28 se Luběnicemi. 

V druhé polovině října bylo k příležitosti 
100. výročí vzniku Československé republiky 
vysazeno celkem 5 lip malolistých (Tiliacor-
data). Jednu z těchto lip vysadily děti z naší 
mateřské  školy  v  areálu  za  kulturním  do-
mem, další  lípa bude růst u tenisového hři-
ště, ostatní na polní cestě směrem k sousoší 
Kalvárie a u Zlaté stružky.

Rozmístění  celkem  11  nových  odpadko-
vých  košů  již  bylo  zmíněno  v  souvislosti 
s novinkami v obecně závazných vyhláškách.
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Fotogalerie obce

Výsadba lípy v areálu za Kulturním domem za pomoci dětí ze školky

Pasování prvňáčků

Svátek Matek

V jednom malém lá-
zeňském městě jsem 

si vzala do pronájmu prodej-
nu, butik – s módním zbožím, 
které přivážím hlavně z Itálie. 
Ceny jsou solidní a místní ob-
čané alespoň nechodí obléká-
ni jeden jako druhý. 

Uprostřed léta jsem si chys-
tala výlohu, když do prodejny 
vstoupil zákazník. Protože 
mám solidní odhad, tipova-
la jsem ho na dvacet roků 
a chlup. Měl zájem o módní 
rifle. Na pult jsem vytahala 
všechny nejlepší kousky.

Do kabiny si vzal troje 
džínsy. V prvních riflích vyšel 

ven. Vyzvala jsem ho, aby se 
v nich pořádně prošel, zkusil 
se posadit. Zpod kalhot vy-
kukovaly bílé značkové slipy. 
V té chvíli jsem se přistihla, ... 

(tajenka - 20 nevyškrtaných 
písmen). 

Večer mě pozval do divadla. 
Po představení jsme se při pro-
cházení parkem ve tmě líbali. 
Byl nevinný a zároveň zkuše-
ný, když se rty dotýkal mých 

bradavek. Druhý den jsme se 
milovali u mne doma. Bylo 
to krásné zamilování vyzrálé 
ženy a studenta. 

Potom však odjel na vyso-
kou školu a já zůstala sama 
jenom s dopisy, které mi psal 
tak vášnivé, že jsem si u nich 
i poplakala. Co bude dál, 
zatím vůbec neřeším. Lásku 
prožíváme tak, jak nám ji jen 
tento vrcholný cit může při-
chystat. Mám svého miláčka 
prostě trošku víc vzdáleného, 
o to silněji se ale těšíme na 
setkání, se využíváme každé 
minuty, kdy jsme spolu.

Drahuše, Liberec

Prázdninová 
láska

ADAPTÉR
AEROTAXI

AKORDEON
ALPINUM

ALTÁN
AMBICE

APORT
ARKUS

ARMATURA
BABICE

BELEMNIT
BEZBOŽNOST

BIOLOGIE
BIVAK

BLECHA
BLUMA
BODLO
CÍNIE

DEBAKL
DESKA
DIVÁK

DIVOKÁ 
KARTA
DÍLCE

DUPAČKY
ENCYKLIKA

GESTOR
HADRY
HŘBET

HUMIDITA
HUMNO

CHMELINA
KAPSA

KAPSLE
KLEFT
KOBRA

KONOPÍ
KONZUL
LINDA
MLEČI
NIELO

OBRÁNCE
OCTAN
OSIVO

PLANETKA
POLEVA

REPORTÉR
SLUNCE

SMARAGDY
TACHOV
TAMBOR

TASEMNICE
TERMOSKA

TRITÓN
ÚČETNICTVÍ
ÚČINKUJÍCÍ
ÚKOLOVÁ 

PRÁCE
VDOLEČNÍK

ZDIVO

 Ú K O L O V Á P R Á C E C I B A B
 Č Č S U K R A K T E N A L P M M E
 E Ž I Z E A M E O Ě P L M U L B L
 T S O N Ž O B Z E B I O L O G I E
 N R B O K Ř Á E D N R B R C E C M
 I N I K H U M I D I T A Í T N E N
 C X V T Y E J A C A T N V U É A I
 T H A M Ó D N Í CH R I F L E T R T
 V A K T U N G O C E É S E C L Í D
 Í D S V O N V A E Í L T O L D O B
 P R O E CH R I S R D D B P N K Z P
 O Y M L M G E P K A R U T A M R A
 N L R L E N R A L Á M O P R D U U
 O Á E S L Č I K N A V S K A O A H
 K Č T I I E N C Y K L I K A Č P Š
 I O U L N J E Í E E E V D E S K A
 R O B M A T R A K Á K O V I D Z Y

8

Osmismûrky o lásce ã. 9.indd   5 17.8.2007   14:57:36
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Kulturní kalendář obce Luběnice na rok 2019

Srdečně zveme všechny občany

Leden
25. 1.   Obecní ples - kulturní dům Luběnice

Březen
23. 3.  Ples Sportovního klubu Luběnice  -  kul-

turní dům Luběnice

Duben
27. 4.  Stavění máje, pálení čarodějnic – areál za 

kulturním domem Luběnice

Květen
10. 5.  Oslava Svátku matek -  kulturní dům Lu-

běnice

Červen
1. 6.   Kácení máje, dětský den – areál za kultur-

ním domem Luběnice

28. 6. – 30. 6.  Hodové oslavy – hodový turnaj v miniko-
pané, hodová zábava – areál za kulturním 
domem Luběnice

Září
14. 9.  Burčákobraní – areál za kulturním domem 

Luběnice

Říjen
19. 10.  Dlabání dýní, Loběnicky deňohraní – are-

ál za kulturním domem Luběnice

Listopad
8. 11.  Martinská slavnost  –  areál  za  kulturním 

domem Luběnice

22. 11.  Společenské posezení nejen pro seniory – 
kulturní dům Luběnice

Prosinec
6. 12.  Zdobení vánočního stromu, rozsvěcení 

betlému, vánoční jarmark - náves Luběni-
ce, kulturní dům Luběnice

7. 12.  Mikulášská besídka - kulturní dům Lubě-
nice

Pro chvilku oddechu

V jednom malém lá-
zeňském městě jsem 

si vzala do pronájmu prodej-
nu, butik – s módním zbožím, 
které přivážím hlavně z Itálie. 
Ceny jsou solidní a místní ob-
čané alespoň nechodí obléká-
ni jeden jako druhý. 

Uprostřed léta jsem si chys-
tala výlohu, když do prodejny 
vstoupil zákazník. Protože 
mám solidní odhad, tipova-
la jsem ho na dvacet roků 
a chlup. Měl zájem o módní 
rifle. Na pult jsem vytahala 
všechny nejlepší kousky.

Do kabiny si vzal troje 
džínsy. V prvních riflích vyšel 

ven. Vyzvala jsem ho, aby se 
v nich pořádně prošel, zkusil 
se posadit. Zpod kalhot vy-
kukovaly bílé značkové slipy. 
V té chvíli jsem se přistihla, ... 

(tajenka - 20 nevyškrtaných 
písmen). 

Večer mě pozval do divadla. 
Po představení jsme se při pro-
cházení parkem ve tmě líbali. 
Byl nevinný a zároveň zkuše-
ný, když se rty dotýkal mých 

bradavek. Druhý den jsme se 
milovali u mne doma. Bylo 
to krásné zamilování vyzrálé 
ženy a studenta. 

Potom však odjel na vyso-
kou školu a já zůstala sama 
jenom s dopisy, které mi psal 
tak vášnivé, že jsem si u nich 
i poplakala. Co bude dál, 
zatím vůbec neřeším. Lásku 
prožíváme tak, jak nám ji jen 
tento vrcholný cit může při-
chystat. Mám svého miláčka 
prostě trošku víc vzdáleného, 
o to silněji se ale těšíme na 
setkání, se využíváme každé 
minuty, kdy jsme spolu.

Drahuše, Liberec

Prázdninová 
láska

ADAPTÉR
AEROTAXI

AKORDEON
ALPINUM

ALTÁN
AMBICE

APORT
ARKUS

ARMATURA
BABICE

BELEMNIT
BEZBOŽNOST

BIOLOGIE
BIVAK

BLECHA
BLUMA
BODLO
CÍNIE

DEBAKL
DESKA
DIVÁK

DIVOKÁ 
KARTA
DÍLCE

DUPAČKY
ENCYKLIKA

GESTOR
HADRY
HŘBET

HUMIDITA
HUMNO

CHMELINA
KAPSA

KAPSLE
KLEFT
KOBRA

KONOPÍ
KONZUL
LINDA
MLEČI
NIELO

OBRÁNCE
OCTAN
OSIVO

PLANETKA
POLEVA

REPORTÉR
SLUNCE

SMARAGDY
TACHOV
TAMBOR

TASEMNICE
TERMOSKA

TRITÓN
ÚČETNICTVÍ
ÚČINKUJÍCÍ
ÚKOLOVÁ 

PRÁCE
VDOLEČNÍK

ZDIVO

 Ú K O L O V Á P R Á C E C I B A B
 Č Č S U K R A K T E N A L P M M E
 E Ž I Z E A M E O Ě P L M U L B L
 T S O N Ž O B Z E B I O L O G I E
 N R B O K Ř Á E D N R B R C E C M
 I N I K H U M I D I T A Í T N E N
 C X V T Y E J A C A T N V U É A I
 T H A M Ó D N Í CH R I F L E T R T
 V A K T U N G O C E É S E C L Í D
 Í D S V O N V A E Í L T O L D O B
 P R O E CH R I S R D D B P N K Z P
 O Y M L M G E P K A R U T A M R A
 N L R L E N R A L Á M O P R D U U
 O Á E S L Č I K N A V S K A O A H
 K Č T I I E N C Y K L I K A Č P Š
 I O U L N J E Í E E E V D E S K A
 R O B M A T R A K Á K O V I D Z Y
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Komunální odpad Plast Sklo Tetrapak

týden datum den den týden datum den týden datum den

2 1/11/2019 pátek

každou
středu

2 1/7/2019 pondělí 1 12/31/2018 pondělí

6 2/8/2019 pátek 4 1/21/2019 pondělí 5 1/28/2019 pondělí

10 3/8/2019 pátek 6 2/4/2019 pondělí 9 2/25/2019 pondělí

8 2/18/2019 pondělí 13 3/25/2019 pondělí

10 3/4/2019 pondělí

12 3/18/2019 pondělí

Papír

den

každý 
 čtvrtek

Dispečink TSMO 
tel. 585 700 035
odpady@tsmo.cz

Termíny svozu odpadů v obci Luběnice v roce 2019

LUBĚNICKÝ MIX
Zlom, sazba a tisk: Computer Media s.r.o., Olomoucká 28, 796 01 Prostějov. Nákladem 180 výtisků vydal Obecní úřad Luběnice v lednu 2019.
OÚ Luběnice, Luběnice 140, 783 46 Těšetice, okr. Olomouc. Tel. 585 954 297; e-mail: ou.lubenice@volny.cz; www.lubenice.cz

Společenská kronika roku 2018
Narodili se:

Sofie Vyhlídalová  únor
Ondřej Prucek  červenec
Tomáš Müller   srpen

  Novým občánkům přejeme 
šťastný život v láskyplném 
rodinném prostředí.

Opustili nás:

Karel Zatloukal  (54 let)  březen
Břetislav Bátěk  (74 let)  srpen
Marie Snášelová   (98 let)  listopad

Vzpomínáme s úctou.

Významný věk oslavili naši spoluobčané:

70 let
Karel Bednařík
Ivo Tarkowski
Václav Dusík
Jaroslav Novák
Hana Báťková
Marta Kuchařová

80 let
Jaroslav Matiáš
Marie Báťková
Marie Barteková
Rostislav Rýdel
Marie Bryndová

90 a více
Marie Páleníková  (90)
Antonín Štreit   (90)
Emilie Tvardíková  (91)
Jaroslav Novák  (98)

Všem  oslavencům  přejeme  pevné 
zdraví a životní pohodu.







